
Motie / 

Amendement / 

Debatpunt

Cijfer / 

letter

Titel, dictum en link (bij motie/amendement), titel en toelichting (bij debatpunt) Indiener Schriftelijke reactie college op debatpunten en moties en amendementen Opmerking

Financiën (algemeen)

Debatpunt Korte financiële beschouwing Ton Brekelmans (POV)

Korte beschouwing over de financiële situatie Hans Stokebrand (PvdA)

Compliment

Debatpunt Compliment aan de afdeling financien, voor de leesbare begroting. Het Dashbord, de 

begroting in 1 oogopslag en de invulling van beinvloedbaar en niet-beinvloedbaar maken 

het steeds handiger om de begroting te doorgronden. Heel fijn dat eerder voorstellen voor 

een beter leesbare begroting zo goed zijn opgepakt!

Kleine vraag voor de volgende begroting: minder vage woorden als ‘integraal’ en ‘we 

geven richting aan’. Het mag een slag concreter.

Marianne de Boer (Groep 

de Boer)

Scenario's 

Debatpunt Scenario’s uitwerken om alternatieven klaar te hebben, voor het geval het Rijk niet met 

geld over de brug komt. Conform advies accountant, graag samen met de raad uitwerken. 

Niet pas presenteren bij de voorjaarsnota, en geen denklijnen, maar samen met de raad 

zsm oppakken en concreet uitwerken. Bijvoorbeeld een scenario: kerntaken versus 

plustaken. Scenario: Beinvloedbare deel van de begroting nader uitdiepen en keuzes 

maken. Etc.

Marianne de Boer (Groep 

de Boer)

Debatpunt Het ravijnjaar komt steeds dichterbij, mocht het tot bezuinigingen komen, dan vinden we 

enkel de 2 dagen voor het behandelen van de voorjaarsnota te kort. Daarom is ons 

voorstel om op een eerder moment in kleinere commissies (mogelijk op bepaalde dossiers 

in vertrouwelijkheid) in aanloop naar de voorjaarsnota, deze scenario’s te bespreken. Hoe 

staan andere partijen hierin, hoe staat het college hierin in?

Jochem de Haan (D66)

Debatpunt De gemeenteraad (en daarmee onze inwoners) verdienen het een keuze te kunnen maken 

uit meer dan één optie en wij zouden dan ook graag zien voor welke mogelijkheden het 

college niet heeft gekozen, bij het opstellen van de voorliggende begroting.

Juliëtte Rot (DZ)

Textiles 2 Textiles, WeSpark en soortgelijke ondernemingen.

Debatpunt Wij zijn een van de partijen geweest die tegen de participatie in Textiles2Textiles hebben 

gestemd. De belangrijkste reden was dat wij dit niet passend vonden voor de gemeente 

om mee te doen, omdat het een experimentele onderneming is. Het past wat ons betreft in 

de zorgen die wij steeds uitten over het voor willen lopen als gemeente bij klimaatambities 

en circulaire ambities. Zeker gezien het feit dat wij geen rijke gemeente zijn. Vraag: Is het 

college en zijn de raadsfracties met ons van mening dat wij niet moeten investeren in dit 

soort onzekere ondernemingen? 

Marianne de Boer (Groep 

de Boer)

Debatpunt Het verlenen van financiële steun aan commerciële partijen is onzes inziens geen 

overheidstaak. Textiles2Textiles en WeSpark zijn een aantal voorbeelden waaruit blijkt dat 

dit onverstandig is, zeker voor een gemeente die financieel niet erg draagkrachtig is.

Juliette Rot (DZ)

Rioolheffing 

Debatpunt De rioolheffing eerlijker verdelen tussen huishoudens en grootverbruikers. Ook in relatie tot 

mogelijke stijgingen in 2028. Daarnaast zouden ook percelen zonder rioolaansluiting 

moeten worden aangeslagen voor de rioolheffing i.v.m. de baten van publieke waterafvoer 

voor iedereen.

Melchior Mattens (PvdD)

Debatpunt Rioolheffing gaat in 2028 (fors) omhoog. Is daar nog iets aan te doen? Kunnen we 

misschien trapsgewijs gaan verhogen, om de schok te dempen?  En zo nee: is het een 

idee om dat nu vast te communiceren? (p.139)

Geert van Bemmelen 

(ROSA)
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Zorgen om verhogen belastingen voor Evenementen categorie

Debatpunt De belasting voor het organiseren van evenementen in de categorie B wordt met 372,5% 

verhoogd. Wij zijn bang dat organisatoren zich terug gaan trekken en dat vinden we zeer 

zorgwekkend. Vraag: wat doet het college hiermee?

Marianne de Boer (Groep 

de Boer)

Klimaatverandering

Debatpunt ‘Het risico op klimaatverandering is lastig te kwantificeren’ Toch zal het moeten, dat vindt 

de accountant ook. Kan er bij de voorjaarsnota een eerste poging worden gedaan? 

Bijvoorbeeld, zoals de accountant voorstelt, met de analyse van gebeurtenissen uit het 

(recente) verleden? (p. 158)

Geert van Bemmelen 

(ROSA)

Reservering frictiekosten in relatie tot de egalisatiereserve

Debatpunt Indien het ravijnjaar onvermijdelijk blijkt te zijn, dan zijn ook bezuinigingen niet 

ondenkbaar. Bezuinigingen brengen vaak frictiekosten of een langere aanlooptijd met zich 

mee, waarin kosten langer doorlopen. Heeft het college al concrete voorstellen hoe we 

deze transitieperiode door kunnen komen, zeker gezien de hoge ontrekking uit de 

egalisatiereserve die in 2025 al nodig is om de begroting sluitend te krijgen, is er weinig 

ruimte over in de begroting van 2026.

Jochem de Haan (D66)

Onderzoek naar hybridemodel voor het Investeringsfonds

Debatpunt In het voorjaar komt er een nieuw voorstel vanuit het college om de systematiek van het 

investeringsfonds aan te passen. Wij zien graag dat er in het onderzoek naar de 

verschillende mogelijkheden ook een hybride model word meegenomen. Waarbij de 

jaarlijkse dotatie aan het investeringsfonds verminderd word met de jaarlijks stijgende 

kapitaallasten. Hierdoor blijven lasten voor investeringen vanuit het investeringsfonds over 

de komende jaren stabiel. Hoe staan andere partijen en het college tegenover een 

dergelijk hybride model?

Jochem de Haan (D66)

Invoeren vermakelijkhedenretributie voor coffeeshops

Debatpunt “Hoe kijkt de Gemeenteraad tegen zo een maatregel aan om bijvoorbeeld in de toekomst 

in te voeren?”

Julie van 't Veer (CDA)

Invoering dagtoerismebelasting

Debatpunt In Amsterdam moeten passagiers op (rivier)cruiseschepen een dagtoerismebelasting 

betalen. In Zaanstad gebeurt dat niet. Steeds meer riviercruiseschepen lijken mede 

hierdoor te kiezen voor Zaanstad. De overlast voor de buurt neemt hiermee toe en de 

balans tussen toerisme en de leefbaarheid in de omliggende wijken raakt verstoord. 

Daarom stellen wij voor om een dagtoerismebelasting ook in Zaanstad in te voeren. 

Natascha Stroo 

(Groenlinks)

Verhoging toerismebelasting

Debatpunt Toerisme lijkt in Zaanstad toe te nemen. We moeten zorgen voor een goede de balans 

tussen een leefbare woonomgeving en de economische voordelen van toerisme.

Natascha Stroo 

(Groenlinks)

Debatpunt De verhoging van de toeristenbelasting en andere belastingen. Liever kijken wij eerst naar 

de mogelijkheden om het eigenverdienvermogen te vergroten en het ambitieniveau te 

beperken

Juliette Rot (DZ)

Hondenbelasting
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Debatpunt Als we met het ravijnjaar in zicht elke mogelijkheid open moeten houden, waarom sluiten 

we dan bij voorbaat het heffen van hondenbelasting uit? Voor honden worden kosten 

gemaakt in de vorm van uitrenveldjes, poepbakken en ingrijpen bij bijtincidenten. De 

ChristenUnie vindt het logisch dat  de hondenbezitter hiervoor betaalt. Hoe kijken andere 

partijen naar het herinvoeren van de hondenbelasting?

Sietse Oppenhuizen 

(ChristenUnie)

Voorbeeld maatregel Sluiten Zwembad

Debatpunt Het sluiten van een zwembad is een voorbeeld van een maatregel, hoe denk het college 

dat dit valt bij de inwoners van Zaanstad. “Wij denken aan sluiting van een zwembad , wij 

bouwen een nieuw zwembad op Hoornseveld” en is dit te verkopen gezien de financiële 

situatie en hoe gaat Zaanstad dit “verkopen”

Perry van der Velden 

(POV)

Signaal naar het rijk 

Debatpunt Het sluiten van een maatschappelijke functie als signaal. Hoe ziet de Raad dit? Fidel Lopes (VVD)

Gemeente loket in Noord

Debatpunt Ofwel Steunpunt in Noord, kan wat ons betreft niet snel genoeg komen. Echter, staat al 

een tijd als wens opgenomen en optie om te onderzoeken. Vraag: Wat zorgt voor 

vertraging? Kan er vaart gemaakt worden? Wanneer krijgt de gemeenteraad zicht op de 

verkenning?

Marianne de Boer (Groep 

de Boer)

Leges paspoortbezorging

Debatpunt Is het te verantwoorden dat in tijden van financiële moeilijkheden er 50 duizend euro wordt 

uitgegeven aan het gratis leveren van een nieuwe dienst?

Melchior Mattens (PvdD)

Debatpunt Is het verantwoord om in de huidige context deze dienst gratis aan te bieden? Merel Kingma (D66)

Digitaliseren van het Gemeentearchief 

Debatpunt Hoe is de behoefte? Kan deze post niet structureel worden? (p. 12) Hans Kuijper (ROSA)

Online aanmelden van geboorte

Debatpunt Zodra de overstap naar een nieuwe online omgeving van Centric Burgerzaken voltooid zou 

zijn  zou er gekeken worden naar het mogelijk maken van online melden van geboorte in 

Zaanstad. Is het college nog altijd van plan om deze ambitie te realiseren of staat deze 

onder druk? 

Merel Kingma (D66)

Inclusie en diversiteit

Debatpunt Welke kant gaat het op. Welke sturing is nodig Hans Stokebrand (PvdA)

Indicatoren vertrouwen in de burgemeester en wethouders en totstandkoming van 

gemeentelijke plannen

Debatpunt Waarom zet het College van B&W zo laag in met de streefwaarden voor het vertrouwen in 

de burgemeester en wethouders (36%) en het voldoende betrokken worden bij de 

totstandkoming van gemeentelijke plannen (26%)? Zou het streven niet veel hoger moeten 

liggen? (p.130)

Menno Barends (PVV)

Servicenorm

Debatpunt Het streven is om binnen 5 werkdagen een afspraak te kunnen maken bij de gemeente. Er 

is echter geen servicenorm vastgesteld. Is de raad het met de PVV eens dat we zo'n 

servicenorm zouden moeten vastleggen, om daarmee onze inwoners te verzekeren van 

een acceptabele wachttijd? Bijvoorbeeld dat je altijd binnen 5 werkdagen een afspraak 

moet kunnen maken, wat nu al het streven is?

Menno Barends (PVV)

Juridische zaken

Debatpunt Een onderwerp waar wij met enige regelmaat aandacht voor vragen en dan met name 

gericht op de-juridificering en de effecten daarvan in financieel en maatschappelijk opzicht

Juliette Rot (DZ)

Knelpunt structureel tekort maatschappelijke omvang.

Debatpunt Hierbij wil ik het hebben over de subsidie verstrekking aan het Leger des Heils, bureau 

Discriminatie Zaken en over de verhoging in het algemeen

Ton Brekelmans (POV)

Gratis abonnement op De Bieb

Programma 1 – kansengelijkheid - de evenwichtige gemeente

Programma 7 – samen werken aan Zaanstad
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Debatpunt Door lezen te bevorderen kunnen we ervoor zorgen dat kinderen en volwassenen een 

betere taalvaardigheid krijgen. Lezen is een fantastische manier om de taalvaardigheid te 

verbeteren. Het helpt niet alleen bij het opbouwen van een bredere woordenschat, maar 

ook bij het begrijpen van zinsstructuren en culturele contexten. Alle inwoners beneden de 

18 jaar kunnen gratis boeken lenen in de bibliotheek. Voor volwassenen in Zaanstad 

bestaat deze mogelijkheid nog niet. Wij vinden dat er voor volwassenen met een laag 

inkomen een gratis abonnement op De Bieb moet komen op de stadspas.

Anna de Groot (SP)

Mogelijk maken van plantaardig eten op scholen

Debatpunt Jong geleerd is oud gedaan. Schoollunches kunnen een mooie uitbreiding krijgen met 

meer gevarieerde plantaardige opties. Dat is gezond en goed voor dier, natuur en milieu. 

Dit kost mogelijk wel extra geld, maar daarvoor moet wel eerst het gesprek met scholen 

worden gevoerd. 

Melchior Mattens (PvdD)

Vrijstelling invordering inrichtingskredieten bijzondere bijstand

Debatpunt De invordering van de inrichtingskredieten leidt volgens ons tot problemen achter de 

voordeur die wij als raad niet of nauwelijks zien of horen. M.n. voor statushouders zien we 

een risico dat ook de Nederlandse taal een extra drempel kan worden om de juiste steun 

te krijgen. Om iedereen met dergelijke (krediet) ondersteuning gelijk te behandelen stellen 

wij voor 650 duizend euro vrij te maken om gezinnen in de bijstand niet onnodig in de 

problemen te brengen.

Melchior Mattens (PvdD)

Debatpunt We zien een grote toename in het bereik van de Verlengde Leertijd in 2025 en daarna 

‘stort het weer in’. Zijn er manieren om deze stijging structureel te maken? Kunnen we 

deze belangrijke voorziening borgen? (p. 28)

Geert van Bemmelen 

(ROSA)

Inzet vrijwilligers

Debatpunt Vrijwilligers ‘korter’ en ‘flexibeler’ inzetten, omdat ze dat willen –  is dat niet contrair aan 

mensen binden en de samenleving verduurzamen? Moet je altijd de trend volgen? 

Bovendien: de ambitie op p. 88, waar we in de zorg meer naar familie en buren gaan 

kijken, spreekt dit tegen. (p. 32)

Menno de Haas (ROSA)

Participatiewet

Debatpunt Participatiewet in Balans: Er zit een versoepeling aan te komen, vanuit Den Haag. Kunnen 

we in Zaanstad vast voorop lopen? (p. 35)

Menno de Haas (ROSA)

Debatpunt De wijziging in de participatiewet geeft meer ruimte voor maatwerk en dat is harstikke 

mooi, echter kost het leveren van maatwerk vaak meer tijd en tijd is geld. Heeft het college 

geld gereserveerd om op de korte termijn hier een slag in te slaan, zodat we op de lange 

termijn geld kunnen besparen omdat de participatiewet beter aansluit op de behoefte van 

de inwoners. En hoe gaan we om met de frictiekosten die ontstaan door het 

implementeren van de gewijzigde regelegeving?

Merel Kingma (D66)

Inburgeringsplicht

Debatpunt We zien dat het aantal inburgeringsplichtige dat binnen 10 weken een persoonlijk 

inburgeringsplan heeft in 2023, 27% was en dat het doel is om tot en met 2026 te groeien 

naar 70%, ondanks de wettelijke verplichting om 100% te halen. We horen graag concreet 

van het college wat ze anders gaan doen dan een jaar geleden om naar 100% te gaan. 

Merel Kingma (D66)

Armoede

Debatpunt Welke termijn achten wij als gemeenteraad van Zaanstad passend voor een herziening 

van ons armoedebeleid om de effectiviteit en aansluiting bij de huidige behoeften van onze 

inwoners te waarborgen?

Julie van 't Veer (CDA)

Zaandam – Oost

Debatpunt De aanpak is breed. Is niet concentratie op enkele speerpunten nodig. Dan kan financiële 

inzet en focus geconcentreerd worden ingezet.

Eylem Köseoglu (PvdA)

Pilot “voorrang voor schaars onderwijs- en zorgpersoneel”
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Debatpunt Pilot “voorrang voor schaars onderwijs- en zorgpersoneel” heeft sinds de vorige begroting 

1 nieuwe leerkracht opgeleverd van buiten Zaanstad met een toegewezen woning.

Is het college tevreden over deze pilot en hoe kijkt ze naar de toekomst hiervan?

Perry van der Velden 

(POV)

Uitkomsten

Debatpunt Er wordt veel gekeken naar uitkomsten (bijvoorbeeld beheersing taal). In hoeverre wordt 

kansengelijkheid verward met gelijke uitkomsten verwachten/willen?

Menno Barends (PVV)

Onderwijs

Debatpunt VVE-plaatsen van kinderen die taalproblemen én gedragsproblemen hebben. Natasja Cornelisse (PVV)

Vluchtelingenopvang

Debatpunt In 2025 ligt de nadruk op het in stand houden van bestaande opvanglocaties, waaronder 

Oekraïense ontheemden.

Het was toch de bedoeling dat gemeente Purmerend dit op zich zou nemen, gezien de 

regionale afspraken? (p.32)

Menno Barends (PVV)

Diversiteit en inclusie

Debatpunt Na de aanslag van 7 oktober weigerde het College van B&W de Israëlische vlag te hijsen.

Er vinden wekelijks pro Palestina demonstraties plaats, waarvan het College van B&W 

heeft aangegeven er niets tegen te gaan doen. 

 •Wat doen wij voor onze Joodse inwoners?

 •De pro Palestina demonstraties stoppen of anders verplaatsen naar een plek waar de 

toegang tot het station en de doorstroom binnen het station niet wordt gehinderd. 

(p.33)

Menno Barends (PVV)

Tweedehands zonnepanelen

Debatpunt Inmiddels is het mogelijk om tweedehands zonnepanelen aan te schaffen en te plaatsen. 

Na schoonmaak van de afgedankte panelen is de opbrengst nog goed. Zaanstad zou de 

woningen van woningeigenaren met energiearmoede (kwetsbare huishoudens) moeten 

voorzien van tweedehands zonnepanelen om hen te helpen met de energierekening. De 

energietoeslag is in 2024 afgeschaft en er komt voorlopig geen nieuwe landelijke regeling 

voor energietoeslag.

Anna de Groot (SP)

Luchtkwaliteit

Debatpunt Op 14 oktober 2024 heeft de Raad van de Europese Unie een nieuwe Richtlijn 

aangenomen over luchtkwaliteitsnormen voor de gehele Europese Unie. De Herziening 

volgt richtsnoeren van de World Health Organization (WHO) voor strengere 

luchtkwaliteitsnormen die onder meer betrekking hebben op: (PM10 en PM2,5), 

stikstofdioxide en zwaveldioxide. Zaanstad moet meer vaart maken met het gezonder 

maken van de lucht en meer maatregelen nemen.

Anna de Groot (SP)

Klimaatneutraal 

Debatpunt Vanwege het verlies aan natuur en biodiversiteit en het gebrek aan schone lucht moet 

Zaanstad tenminste tussen 2030 en 2040 klimaatneutraal worden.

Anna de Groot (SP)

Debatpunt ‘Klimaatneutraal in 2040’ dat is al 20 jaar later dan gehoopt. Houden we de doelstellingen 

geloofwaardig, moet er niet een schepje bovenop? (p.73)

Mariska Schuttevaer 

(ROSA)

Debatpunt

Hoe zorgen we ervoor dat we onze ambitie halen om in 2040 klimaatneutral te zijn? Jonathan van der Sluis  

(Groenlinks)

Gevolgen afschalen klimaatbeleid

Programma 3 – duurzaamheid - de duurzame gemeente
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Debatpunt Aanvullende middelen zijn nodig om klimaatbeleid sneller vorm te kunnen geven. Dit in 

relatie tot groeiende risico’s en het mogelijk minder beschikbaar komen van gelden vanuit 

het Rijk en de aankomende ETS-2 per 2027, die fossiele brandstoffen veel duurder gaat 

maken. Dan is het dus extra belangrijk om haast te maken met verduurzaming. In dat 

kader ook: het budget brandstof wagenpark (blz 9 & 11, punt 12) wordt structureel 

verhoogd omdat dat in ’22 en ’23 incidenteel is gebeurd, dus vermoedelijk rekening 

houdend met een trend. Omdat in 2027 de ETS-2 gaat gelden, is de verwachting dat 

fossiele brandstoffen dan nog veel duurder worden. Zijn fracties het met ons eens dat daar 

bij in de volgende begroting (meer) duidelijkheid over moet komen?

Melchior Mattens (PvdD)

Paddentrappen

Debatpunt Met een kleine maatregel kan een hoop dierenleed worden voorkomen. Paddentrappen op 

strategische plekken in kolken plaatsen kost weinig en redt veel levens van amfibieën.

Melchior Mattens (PvdD)

Vervanging kunstgrasvelden

Debatpunt De gemeente stopt met het gebruik van rubbergranulaat in de kunstgrasvelden vanwege 

de schadelijke gevolgen voor het milieu. Eerder is toegezegd dat de vervanging van 

velden (naar milieuvriendelijke varianten) in 2024 zou starten. Echter is er middels 

“doelgebied-transplantatie” een manier gevonden om de vervanging 2 jaar uit te stellen. 

Wij vinden dit niet wenselijk gegeven dat er a. al budget gereserveerd is, b. er elke week 

per veld een emmer rubbergranulaat in de natuur terecht komt en c. er grote zorgen zijn 

over de gezondheidseffecten van rubbergranulaat bij kinderen. 

Melchior Mattens (PvdD)

Schiphol

Debatpunt Zouden we de overlast van Schiphol niet zelf gaan meten, ipv het Rijk? En hoe kijken we 

naar de voorziene toename van de overlast in de zomer van 2015? (p. 70)

Mariska Schuttevaer 

(ROSA)

Als gemeente zetten wij in op krimp Schiphol en dan met name een verbod op de 

nachtvluchten. Het huidige kabinet is daartoe niet bereid. Hebben de andere fracties 

ideeën wat we als gemeente kunnen doen om tenminste de doelstelling van geen 

nachtvluchten te halen?

Natascha Stroo 

(Groenlinks)

Transitievisie warmte - gebiedsuitvoeringsplannen

Debatpunt 3 jaar geleden is de transitievisie warmte vastgesteld in de raad. Nu staat er in de 

begroting “In 2025 worden de eerste drie gebiedsuitvoeringsplannen gemaakt om de best 

passende warmteoptie per wijk te bepalen en uit te voeren” We weten toch al lang waar we 

willen inzetten op collectieve warmte en waar niet?

Flip Hoedemaeker (D66)

Hedonische waarde geurbeleid

Debatpunt Er is een rechterlijke uitspraak dat het toepassen van een hedonische waarde in 

geurbeleid niet rechtmatig is. Wat  is de consequentievoor het geurbeleid in Zaanstad en 

wat gaan we daar aan doen?

Flip Hoedemaeker (D66)

Evaluatie geurbeleid

Debatpunt Wij spreken ondernemers die ons melden dat de evaluatie geurbeleid klaar is. Waarom is 

deze nog niet aan de raad gepresenteerd?

Flip Hoedemaeker (D66)

Alternatief voor biomassa op het bestaande warntenet

Debatpunt Wij wijzen het College er al langer op dat er snel een aternatieve warmtebron (bv 

oppervlaktewater) moet worden gezocht voor het bestaande wamtenet bij het ZMC, 

waarom horen wij daar nog niets over?

Flip Hoedemaeker (D66)

Klimaatrisico’s

Debatpunt Om een weerbare gemeente te zijn in een tijd van klimaatverandering moeten we helder 

hebben welke risico’s we lopen, zodat we onze reserves daarop kunnen aanpassen. 

Waarom begint het College nog niet met het verzamelen van data om de financiële risico’s 

van klimaatschade in te kunnen gaan calculeren? Zijn andere partijen het met de 

ChristenUnie eens dat het tijd wordt om het beeld van de risico’s helder te krijgen zodat we 

realistisch kunnen gaan begroten?

Hanneke Veurink-Malda

(ChristenUnie)
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Windturbines

Debatpunt Wij stellen voor de landelijke lijn te volgen, inzetten op windturbines op zee en niet op land. Menno Barends (PVV)

Inzet Boa’s voor politiezaken. 

Debatpunt Hierbij wil ik het hebben over de inzet van Boa’s voor politietaken en de financiële baten en 

lasten hiervan voor Zaanstad.

Ton Brekelmans (POV)

Knelpunt handhaving in de openbare ruimte

Debatpunt Hierbij wacht ik nog op het antwoord van de technische vraag. Ton Brekelmans (POV)

Knelpunt evenementen en demonstraties

Debatpunt Hierbij wacht ik nog op het antwoord van de technische vraag. Ton Brekelmans (POV)

Te weinig capaciteit handhaving, ondanks vergroting.

Debatpunt Er is veel minder inzet op handhaving dan we hadden beoogd. We weten dat we daarmee 

nog steeds moeten puzzelen met inzet, met het gevolg dat we de trend van toenemende 

criminaliteit niet kunnen keren. Zie hierbij ook de bestuursopdracht Saendelft. Met de inzet 

die er nu is, gaan we het tij niet keren. Vraag: Het is oi verstandig om dit ook uit te spreken 

naar elkaar en naar onze inwoners. Veel inwoners zijn terecht teleurgesteld in ons dat ze al 

jaren vragen om oplossingen, die niet (genoeg) geboden worden, de goede ambtelijke 

inzet ten spijt.

Marianne de Boer (Groep 

de Boer), Natasja 

Cornelisse (PVV)

Julie van 't Veer (CDA)

Debatpunt 800K beschikbaar gesteld maar welke uitdagingen kunnen en willen wij daarmee oplossen Fidel Lopes (VVD)

Werktijden BOA’s

Debatpunt Wij willen het gesprek voeren over de werktijden van de BOA’s. Vraag: Doen we daarin het 

maximale om de beperkte inzet die we hebben zo goed als mogelijk in te zetten?

Marianne de Boer (Groep 

de Boer), Julie  van 't Veer 

(CDA), Natasja Cornelisse 

(PVV)

Meld Misdaad anoniem

Debatpunt Het aantal meldingen bij ‘Meld Misdaad anoniem’ is in 2022 en 2023 lager dan voorgaande 

jaren. Dit terwijl misdaad zelf toeneemt. Vraag: wordt er nog steeds voldoende aandacht 

aan dit instrument gegeven? Kan de vermindering komen doordat mensen niet genoeg 

opvolging zien van hun melding?

Marianne de Boer (Groep 

de Boer)

Bijdrage kunst aan veiligheid

Debatpunt Wat kan kunst bijdragen aan veiligheid? Kunst kan empathie opwekken, voor verbinding 

zorgen het zelfbeeld versterken. Dat missen we in het overzicht. (p. 112)

Menno de Haas (ROSA)

Budgethouderschap jongerenwerk

Debatpunt Het ‘Budgethouderschap jongerenwerk’ gaat van gezondheid naar Veiligheid. Is dat 

wenselijk? Verliest daarmee preventie het niet van repressie? (p. 125)

Menno de Haas (ROSA)

Wietproef

Debatpunt Wat gaat het college doen om de dubbele aanvoerstromen uit te bannen? Flip Hoedemaeker (D66)

Omgaan met landelijke bezuinigen op preventie

Debatpunt Het Rijk gaat €250 miljoen bezuinigen op preventie, bij o.a. het Trimbos instituut. Hoe 

gaan we dat als Zaanstad opvangen, aangezien dat lokaal tot veel meer kosten bij 

handhaving kan leiden?

Flip Hoedemaeker (D66)

Syntetische opiaten in Zaanstad

Debatpunt Er dreigt een crisis met synthetische opioiden in Nederland, vooral in België en in Brabant 

is dat al aan de orde. Wat merken we daar in Zaanstad van, en wat is het beleid daarop?

Flip Hoedemaeker (D66)

Preventieve vs repressieve maatregelen

Programma 6 – veiligheid - de veilige gemeente
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Debatpunt In de begroting is nu het voorstel opgenomen in meer boa's in te gaan zetten. Dat zijn 

repressieve maatregelen, hoewel dit in de huidige situatie op bepaalde plekken nodig kan 

zijn. Zijn wij voor de lange termijn meer voorstander van een preventief model, waarbij we 

zo veel mogelijk de faciliteiten voor jongeren in stand houden. Hiermee kunnen we de 

repressieve kosten in de toekomst te drukken. Hoe kijken andere partijen daar tegen aan? 

Hoe houd het college dit beleid in evenwicht?

Jochem de Haan (D66)

Programma toekomstbestendige brandweer

Debatpunt Op 30 mei heeft de raad een negatieve zienswijze aangenomen voor het programma 

toekomstbestendige brandweer. Hierdoor is €390.000 aanvullende financiering voor de 

Veiligheidsregio niet toegekend. In de begroting (pagina 114) is dit programma wel 

opgenomen. Wat is er veranderd aan de inschatting van het college dat dit programma nu 

wel wordt uitgevoerd?

Jochem de Haan (D66)

Pak malafide glazenwassers in hun portemonnee

Debatpunt Hoe en wat kunnen we nog meer doen aan de aanpak van de malafide glazenwassers? En 

hoe zorgen we ervoor dat andere glazenwassers hier niet de dupe van zijn?

Julie van 't Veer (CDA)

Meer veiligheid in de buurt door harder op te treden tegen woning explosies en 

schietincidenten

Debatpunt De veiligheid in Zaanstad staat onder druk door een toename van (woning) explosies en

schietincidenten. Hoe kijkt het college aan tegen deze ontwikkeling en welke concrete 

stappen worden er ondernomen om inwoners weer een veilig thuis te bieden?

Julie van 't Veer (CDA)

Handhaven en veiligheid in de hele stad

Debatpunt Eylem Köseoglu (PvdA)

Sinterklaascommitees jaarlijks een vaste bijdrage

Debatpunt We willen met spoed nieuw evenementenbeleid. Daarin willen we ook opgenomen zien dat 

de Sinterklaascommittees een vaste bijdrage krijgen, ipv elk jaar in grote onzekerheid 

zitten. De inzet van ‘voor je wijkje’, kan dan als vaste waarde voor deze intochten 

opgenomen worden in het evenementenbeleid.

Marianne de Boer (Groep 

de Boer)

Zaanse Schans: De VMR afschaffen en inzet op samenwerking

Programma 5 – economie, kunst & cultuur - de welvarende gemeente
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Debatpunt De VMR is niet verhoogd staat in de tekst, echter is deze na invoering wel degelijk 

verhoogd. Dat betekent dat kaartjes op de Zaanse Schans om een molen te bezoeken al 

zijn

toegenomen naar een bedrag van 7 euro pp. De pilot is daarnaast mislukt en alles wordt 

erop aan gestuurd om een al dan niet virtueel hek om de Zaanse Schans te zetten. 

Daarnaast zijn de verhoudingen op de Zaanse Schans compleet verstoord. De gemeente 

heeft zich in de hoek van de Stichting Zaanse Schans geschaard. We zullen hier 

binnenkort nog verder over doorpraten, maar wij willen wel aangeven dat we het zeer 

teleurstellend vinden dat er nog steeds niet goed geluisterd wordt naar de mensen die elke 

dag op de Zaanse Schans aan het werk zijn en er wonen. Qua financiën willen we 

aangeven dat we nog steeds van mening zijn dat de VMR afgeschaft zou moeten worden, 

omdat het een perverse prikkel is en het de samenwerking niet bevorderd, eerder 

verslechterd.

Marianne de Boer (Groep 

de Boer)

Debatpunt De kosten voor de Zaanse Schans zijn vele malen hoger dan de VMR opbrengt. De 

ChristenUnie is van mening dat het eerlijk is als toeristen meer meebetalen aan de echte 

prijs van de Zaanse Schans. Daarom wil de ChristenUnie de VMR met 25 cent verhogen.

Naomi Vink 

(ChristenUnie)

Debatpunt De Zaanse Schans, inclusief de musea, heeft heel veel bezoekers (in 2023 ruim 2,3 

miljoen bezoekers) van overal ter wereld. Het is niet eerlijk dat – op een plek waar zoveel 

geld wordt verdiend – de gemeente Zaanstad aan de lat staat voor diverse kosten, 

waaronder onderhoudskosten en beperking van de overlast. De Zaanse Schans moet voor 

de gemeente Zaanstad tenminste kostendekkend zijn. Helaas mag een gemeente geen 

winst maken, maar het zou mooi zijn als de gemeente – met het oog op het mogelijk 

komende ravijn – een lichte plus zou kunnen realiseren.

Marilou Hulsthoff (SP)

MKB vriendelijke gemeente

Debatpunt Er is geen onderzoek gedaan door MKB Nederland. Zij beraadt zich op voorzetting van 

deze monitor. Vraag: kan het college schetsen wat de ontwikkelingen zijn en wat Zaanstad 

zelf onderneemt om dit goed inzichtelijk te houden?

Marianne de Boer (Groep 

de Boer)

Meer (schone) werkgelegenheid

Debatpunt Het is noodzakelijk dat er in Zaanstad meer (schone) werkgelegenheid komt voor mensen 

met alle soorten van opleiding en werkervaring. Dit remt de uitgaande forensenstroom. Het 

werk wordt bereikbaar per fiets of de lokale bus. Daardoor wordt de groei van de files in de 

spitsen minder. Dat is dan weer goed voor de luchtkwaliteit.

Anna de Groot (SP)

Geld voor natuurherstel: Toeristenbelasting

Debatpunt Niveau van toeristenbelasting matchen aan de schade aan onze natuurgebieden en de 

kosten die daaruit voortkomen

Melchior Mattens (PvdD)

Kunst in de openbare ruimte.

Debatpunt Kunst in de openbare ruimte kan ook taal zijn, zie ook bij kansengelijkheid op p. 35. Wij 

gaan een nieuwe poging wagen. (p. 101)

Hans Kuijper (ROSA)

Sloop geen optie Zaans Museum en Zaantheater

Debatpunt In het kader van bouwkundige onderzoeken naar Zaans Museum en Zaantheater willen we 

graag vast aangeven dat sloop geen optie is voor ROSA. Verhuizing van het museum zou 

nog kunnen. (p. 102)

Hans Kuijper (ROSA)

Vakmensen

Debatpunt Niet steeds zo focussen op ‘kennisintensief’,  dat is een ander woord voor ‘hoger opgeleid’ 

en daar wilden we vanaf. Nederland staat letterlijk te springen om vakmensen.  (p. 105)

Geert van Bemmelen 

(ROSA)

Zaanstad op de culturele ladder

Debatpunt We zijn qua grote 17e gemeente maar staan qua cultuur op plek 32 dit vinden wij als D66 

natuurlijk teleurstellend, maar hoe gaan we met het aankomende begrotingstekort ervoor 

zorgen dat wij als Zaanstad niet nog verder zakken op deze lijst?

Flip Hoedemaeker (D66)
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Versnel visietraject Fluxus

Debatpunt Het zou goed zijn als het visietraject voor Fluxus is afgerond voordat de voorjaarsnota 

verschijnt. Dan kunnen eventuele financiële consequenties nog verwerkt worden en kan er 

zo snel mogelijk weer naar de toekomst worden gekeken. De ChristenUnie ziet het als een 

goede eerste stap dat de er een verbreding plaatsvindt naar andere aanbieders. Het is 

noodzakelijk dat de hele kunst en cultuur sector hierbij betrokken wordt. We vinden dat er 

inmiddels sneller gewerkt moet worden gezien de hele situatie tussen Fluxus en de 

Muziekschool en daarom dringen wij bij het College aan op spoed en vragen andere 

partijen hoe zij hierin staan.

Sietse Oppenhuizen 

(ChristenUnie)

Organiseren van evenementen

Debatpunt Doordat evenementen streng worden beveiligd is het organiseren van een evenement erg 

duur. Dit maakt het, vooral voor particulieren, lastig en onaantrekkelijk om nog iets te 

organiseren. We moeten het organiseren van evenementen goedkoper maken en zo de 

diversiteit bevorderen. 

Marilou Hulsthoff (SP)

Gastarbeiders

Debatpunt Het is van belang de verhalen over de gastarbeiders een plek te geven in Zaanstad. Dat 

kan gebeuren in samenwerking met de bedrijven.

Hans Stokebrand (PvdA)

Knelpunten: verhoging budget elementen verharding, verhoging onderhoudsbudget 

watergangen, Verhoging budget bomen onderhoud.

Debatpunt Om indien noodzakelijk om aan een maximale oplossing voor deze knelpunten te komen, 

moet er binnen de begroting voor de openbare ruimte worden geschoven.

Dit zou dan weer ten koste gaan van andere onderdelen die daardoor mogelijk in de knel 

komen.

Ton Brekelmans (POV)

Knelpunt woonurgentie

Debatpunt Hierbij wil ik het hebben over de gevolgen van het niet voldoen aan de wettelijke eisen. Ton Brekelmans (POV)

Knelpunt basisregistratie personen en toezicht op overbewoning

Debatpunt Hierbij wil ik het hebben risico’s waarbij crimineel gedrag en overbewoning niet wordt 

uitgesloten.

Ton Brekelmans (POV)

Erfgoed beter beschermen

Debatpunt Erfgoed is wat ons betreft zeer belangrijk. In de begroting staat dat het van meer waarde 

kan zijn bij gebiedsontwikkeling. Dat vinden wij ook. In de praktijk zien wij echter te vaak 

sloop en wordt erfgoed door het college eerder als last ervaren. Vraag: wat is de inzet van 

het college om ook daadwerkelijk invulling te geven aan de mooie teksten in de begroting?

Marianne de Boer (Groep 

de Boer)

Debatpunt Het antwoord op onze technische vraag naar het aanbieden van de Erfgoedvisie luidde: 

die komt eind 2025. Dat vinden wij laat, we willen aandringen op iets meer tempo als dat 

kan.

Hans Kuijper (ROSA)

Debatpunt We constateren dat er regelmatig toch panden gesloopt worden, de gemeente met 

terugwerkende kracht probeert panden te behoeden voor sloop (bijvoorbeeld Heiligeweg 7 

te Krommenie) en willen van gedachten wisselen over de vraag of er aanvullende 

maatregelen ter bescherming nodig zijn en zo ja, welke?

Juliette Rot (DZ)

Parkeren moet beter

Debatpunt a. schrap hogere boetes voor foutparkeren, zorg eerst eens voor een goed parkeerbeleid 

en voldoende parkeerplaatsen.

b. We stellen daarnaast voor om de parkeernorm niet naar beneden bij te stellen.

Ook de elektrische auto moet ergens staan!

Komt terug bij de bespreking van de parkeernota.

c. Tot slot willen wij extra aandacht vragen voor ons eerder aangenomen amendement: 

eerst wegen dan bouwen. Dat gaat nog te vaak mis. Vraag extra aandacht hiervoor.

Marianne de Boer (Groep 

de Boer)

Programma 2 – verstedelijking - de leefbare gemeente
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Debatpunt We constateren dat er een steeds grotere parkeerdruk ontstaat op steeds meer plekken in 

Zaanstad. Dit hangt samen met stedelijke verdichting maar wellicht ook met het feit dat je 

bouwprojecten toestaat zonder voldoende parkeerplaatsen en dit een effect heeft op de 

omliggende wijken, omdat mensen simpelweg de auto niet kunnen of willen vervangen 

voor andere vervoermiddelen. Wij willen nadenken en spreken over de feitelijke praktijk in 

relatie tot de wensen en ideeën die daarover leven bij de beleidsmakers.

Juliette Rot (DZ)

Voorzieningen op pijl:

Debatpunt Op pagina 100 van de begroting staat wat ons betreft een cruciale zin: De opgave is om bij 

verstedelijking de Zaanse identiteit te behouden en voorzieningen en mobiliteit mee te 

laten groeien. Ruimte voor werken in de stad en een passend voorzieningenaanbod draen 

bij een een goed vestigingsklimaat. We vinden het zeer belangrijk om het voorzieningen 

niveau op pijl te houden bij de verdere verstedelijking. We zien echter zeer zorgwekkende 

ontwikkelingen: Veel Huisartsen hebben een patiëntenstop en sportverenigingen een leden 

stop. Hoewel de mooie teksten in de begroting zien we in de praktijk dat hier te weinig naar 

gehandeld wordt. Daarom willen we een motie indienen, die bij elk bouwplan meegenomen 

moet worden als regel, niet als wens.

Marianne de Boer (Groep 

de Boer)

Coenbrug gelden goed besteden

Debatpunt Wat ons betreft gaat het gereserveerde geld nog steeds naar verhoging van de 

geluidsschermen. Wij blijven het vreemd vinden dat overal in het land het een goede 

oplossing is om geluidschermen te verhogen, maar dat het in Zaanstad niet genoeg zou 

helpen volgens modellen. We hebben iig een concrete vraag over besteding van het geld. 

Vraag: Welke bestemming het bedrag van €250K heeft gekregen en welke bestemming 

het college heeft voor de overgebleven €1,85Mio.

Marianne de Boer (Groep 

de Boer)

Meer geld naar onderhoud van de openbare ruimte

Debatpunt Meer geld naar onderhoud van de openbare ruimte om verdere verloedering te 

voorkomen. Inzetten op een beter onderhoud van de openbar ruimte is ook inzetten op 

duurzaamheid:immers het groen dat we aanleggen, onderhouden we beter en beschermen 

zo beter ons kapitaal. We stellen voor om de zaanse dure klimaatdoelstellingen af te 

schalen naar de landelijke norm en daarbij de 2,7 miljoen die beïnvloedbaar is in te zetten 

om het onderhoudsniveau in heel Zaanstad terug te brengen naar niveau B en in delen 

naar A.

Marianne de Boer (Groep 

de Boer)

Zero-emissiezones

Debatpunt Zero Emissie Zones uitstellen. In alle delen van Zaanstad. De voorgenomen invoering 

zorgt voor een enorme concurrentie vervalsing. Zeer veel ondernemers zijn tegen deze 

invoering. Houd het eerlijk, houd het duidelijk, houd het landelijk. Wij willen onderschrijven 

de oproep van de heer Busch namens vele ondernemers zijn zorgen uitspreekt.

Marianne de Boer (Groep 

de Boer)

Debatpunt Om de CO2- uitstoot in stedelijk gebied verder te beperken moeten er meer emissievrije 

zones komen. Dit is natuurlijk ook een goede maatregel voor de luchtkwaliteit in stedelijk 

gebied. De zero-emissiezones die in Wormerveer en Krommenie komen, moeten – net als 

in Zaandam – in 2026 worden ingesteld. In Koog aan de Zaan moet ook een emissievrije 

zone komen. Wij denken dan aan het gebied rond de AH onder het viaduct. 

Anna de Groot (SP)
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Amendement A Besluit.

Aan beslissing 1 toe te voegen:

Akkoord te gaan met de meerjarenbegroting 2025-2028 met dien verstande dat de 

passage

bij het programma “verstedelijking” op pagina 56 op het punt voorbereiding emissiezone:”

In 2025 werken we verder aan de voorbereiding voor het invoeren van de zero-

emissiezone,

Te vervangen door:”

In 2025 werken we verder aan de voorbereiding voor het invoeren van de zero-

emissiezones met

als uitgangspunt dat we dit, conform landelijk beleid, in “2030” kunnen gaan invoeren.

Jaap keijser (POV)

Marianne de Boer

(Groep de boer)

Natasja Cornelisse

(PVV)

Casper Davelaar

(VVD) 

Julie van ‘t Veer

(CDA)

Document Zaanstad - Amendement A zero emissie zones - iBabs Publieksportaal

Reservering investeringsfonds voor de A8-A9

Debatpunt De provincie Noord-Holland heeft geen reservering (meer) staan voor de A8-A9. Ook staat 

er geen reservering binnen het investeringsfonds van Noord-Holland. De provincie stelt in 

het IMPI: “Als een nieuw voorkeursalternatief vastgesteld is en/of zicht is op financiering, 

kan de Verbinding A8 A9 verder uitgewerkt worden conform de spelregels van de 

Omgevingswet. Daarvoor geldt een mer beoordelingspicht waarbij onderbouwd moet 

worden of wel of geen significante milieueffecten te verwachten zijn. Is dat wel het geval 

dan zal een milieueffectrapportage opgesteld moeten worden. Is dat niet het geval, dan 

kan volstaan worden met een Omgevingsplan.”  Het is een goed idee om de reservering 

binnen het investeringsfonds voor de A8-A9 (totaal 14 miljoen)  om te zetten in een 

investering ten behoeve van de financiële positie van Zaanstad? Of om extra maatregelen 

te treffen om de luchtkwaliteit en de biodiversiteit in Zaanstad te verbeteren?

Anna de Groot (SP)

Debatpunt De verbinding A8/A9 is een cruciale schakel in onze infrastructuur. Hoe kunnen we de 

verbinding realiseren met behoud van de belangen in de omgeving? 

Casper Davelaar (VVD)

Geld voor natuurherstel Busbrug

Debatpunt Inzetten gelden voor natuurherstel: natuur is overbelast en ruimte voor méér belasting is er 

niet.

Melchior Mattens (PvdD)

Algemeen sloopverbod

Debatpunt Het algemeen sloopverbod, kansen en mogelijkheden, start van een onderzoek? Hier wil 

ROSA verder op doorgaan het komende jaar, we bereiden een agenda-initiatief voor, maar 

roepen in elk geval iedereen op om op 10 december naar de Jaap Schipperlezing te 

komen.

Hans Kuijper (ROSA)

Aandeel sociale huurwoningen

Debatpunt Het aandeel sociale huurwoningen in nieuw af te sluiten overeenkomsten en 

grondexploitaties plus het aandeel betaalbare woningen voor middeninkomens in 

nieuw af te sluiten overeenkomsten en grondexploitaties bedroeg, opgeteld, 48% 

in 2023. Voor 2025-2026 wordt het percentage voor zowel sociale huurwoningen 

als voor woningen voor middeninkomens beraamd op groter of gelijk aan 30%. Maar zou 

er in deze 2 jaren geen correctie moeten worden gepland voor 2023?

Geert van Bemmelen 

(ROSA)

Aandeel houtbouw 
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Debatpunt Aandeel houtbouw in nieuw af te sluiten overeenkomsten en grondexploitaties. We lezen 

een realisatie van 15% in 2023 en begroting in 2025: 15. De streefwaarde voor 2026 is 

groter of gelijk aan 20%. We willen Hoofdstad van de Houtbouw zijn. Wat kunnen we doen 

om dit percentage op te hogen? 

En ook: Houtbouw gaat over constructies, dat klopt. Maar zou het voor Zaanstad, als 

Hoofdstad van de Houtbouw, en voor het draagvlak, niet leuk zijn om ook aan de 

buitenkant hier en daar wat hout te laten zien, in nieuwbouw? Als visitekaartje? (p. 59)

Hans Kuijper (ROSA)

Verhoging brandstof wagenpark 

Debatpunt Voor verhoging brandstof wagenpark wordt van 2025 t/m 2028 €160.000 per jaar begroot. 

(En op pag 11: "De brandstofprijzen zijn de afgelopen jaren sterk gestegen. Voor 2022 en 

2023 is het budget voor brandstof incidenteel verhoogd. Het budget wordt nu structureel 

verhoogd met € 0,16 mln.") Kunnen wij hieruit opmaken dat de elektreficatie van het 

wagenpark niet verder doorgezet wordt? Of gaat het hier om voertuigen die nog niet 

elektrisch beschikbaar zijn? (p. 9)

Mariska Schuttevaer 

(ROSA)

Berekening kosten bij parkeren

Debatpunt Een aantal voertuigen in Zaanstad passen vanwege hun grootte niet meer in de reguliere 

parkeervakken. Zaanstad zou daarom de bezitters van deze voertuigen meer moeten laten 

betalen voor het parkeren. Dit moet uiteraard ook gelden voor de parkeervergunning voor 

bewoners.

Anna de Groot (SP)

Verkeersveiligheid vergroten door plaatsing 10 mobiele flitspalen voor Zaanstad

Debatpunt Hardrijders in Zaanstad veroorzaken overlast en veel gevaar. De pakkans voor deze 

verkeersovertreders moet omhoog. Het CDA pleit voor 10 mobiele flitspalen in

Zaanstad om de snelheid te verminderen en ongelukken te voorkomen. Is het College 

bereid zich in te zetten om mobiele flitspalen op grotere schaal te plaatsen in de Gemeente 

Zaanstad?

Julie van 't Veer (CDA)

Verkeersveiligheid vergroten door strengere aanpak verkeeraso’s

Debatpunt De uitkomsten van de verkeerscontrole in Oostzaan zijn schokkend. Het is tijd voor actie! 

Naast regelmatige controles kunnen wij leren van succesvolle initiatieven zoals het 

aanschrijven van hardnekkige verkeersaso’s met een bewustwordingsbrief. Hoe gaan de 

Raad en het College ervoor zorgen dat onze wegen veiliger worden?

Julie van 't Veer (CDA)

Debatpunt Een goede stap voorruit maar hoe kan dit nog beter Casper Davelaar (VVD)

Invoering GOW30

Debatpunt Een aantal GOW50km wegen kan aangepast worden in een GOW30km. Wat kunnen we 

doen om dit proces te versnellen?  

Natascha Stroo 

(Groenlinks)

Woningbouw vlot trekken
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Debatpunt Er zitten op dit moment zo’n 1000 woningen in de pijplijn waarvoor alles in kannen en 

kruiken is, maar waar toch niet aan wordt gebouwd. Wat doet het College eraan om dit vlot 

te trekken zonder concessies te doen aan de betaalbaarheid van de woningen?

Sietse Oppenhuizen 

(ChristenUnie)

Schrap Dam tot Dam fietspad

Debatpunt Het is gezien de financiële situatie niet te rechtvaardigen naar onze inwoners om enerzijds 

te zeggen dat we alleen het hoogstnoodzakelijke doen en anderzijds voor een groot bedrag 

een fietspad van niks naar nergens te bouwen. Met het ravijnjaar in zicht is het schrappen 

van dit project goed uit te leggen naar andere partners in dit project. Hoe kijken andere 

partijen tegen dit idee aan?

Sietse Oppenhuizen 

(ChristenUnie)

Meet resultaten actieplan fiets

Debatpunt Actieplan fiets is bedoeld om fietsgebruik te stimuleren. Graag zien wij dat er indicatoren 

komen om het succes van dit plan te meten.

Sietse Oppenhuizen 

(ChristenUnie)

EBS

Debatpunt De prijs-kwaliteitverhouding bij EBS is nog altijd ver onder de maat. De ChristenUnie 

verkent graag de mogelijkheden om onder de concessie uit te komen. Hoe kijken andere 

partijen hiernaar?

Sietse Oppenhuizen 

(ChristenUnie)

Funderingsaanpak

Debatpunt Er moeten nog 14.000 woningen in Zaanstad geherfundeerd worden. Op dit moment 

worden plus minus 150 woningen per jaar voorzien van een nieuwe fundering. In dit tempo 

lossen we de problemen niet op tijd op. Hierdoor komt de leefbaarheid van wijken onder 

druk te staan. Moet er niet een noodplan komen? En moeten de gesprekken met het Rijk 

niet geïntensiveerd worden? Hoe kijkt het college hiernaar? En hoe denken de andere 

fracties hierover?

Marieke Visser (PvdA) Er zijn nog veel woningen waar de fundering op den duur aangepakt moet worden. We doen 

hier als gemeente al echt heel veel aan. Alleen met veel meer geld van het rijk kan het tempo 

van herstel verhoogd worden. Op dit moment voeren we hier intensief gesprekken over met 

het Rijk. 

Gebiedsgerichte aanpak

Debatpunt De gebiedsgerichte aanpak wordt vertaald in wijkopgaveplannen. Hoe wordt dat 

afgestemd. Kunnen de plannen niet eerder op tafel komen.

Eylem Köseoglu (PvdA) behandeld bij 

kansengelijkheid. 

Verbetering leefbaarheid rondom N203
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Debatpunt tijdens de regioraadsvergadering heeft het DB op vragen van de regioraadsleden 

aangegeven dat zij graag wachten op een uitnodiging van de gemeente om hierover met 

elkaar in gesprek te gaan

Tijdens de regioraad van 5 november jl. heb ik gevraagd of die gesprekken spoedig 

kunnen plaatsvinden. Het DB reageerde positief, maar wacht op een uitnodiging van 

Zaanstad. Kan de wethouder een toezegging doen dat die uitnodiging spoedig richting 

VRA gaat? 

Natascha Stroo 

(Groenlinks)

Ja.

Uitvoering ZMP

Debatpunt In de zienswijzebrief aan de VRA hebben we aangegeven dat er binnen het ZMP een 

aantal actieplannen (Fiets, Laadinfrastructuur en Toegankelijkheid) is, waar de VRA ook 

een rol in kan spelen De VRA heeft aangegeven hierover graag in gesprek te gaan. 

TIjdens de regioraad van 5 november jl. heb ik gevraagd of die gesprekken spoedig 

kunnen plaatsvinden. Het DB reageerde positief, maar wacht op een uitnodiging van 

Zaanstad. Kan de wethouder een toezegging doen dat die uitnodiging spoedig richting 

VRA gaat? 

Natascha Stroo 

(Groenlinks)

Ja.

Voorzieningen zoals HOV, deelmobiliteit etc

Debatpunt Willen wij als raad nog niet gerealiseerde voorzieningen zoals HOV, deelmobiliteit etc. 

meenemen in de ontwikkeling van nieuwe projecten, terwijl ook nog onzeker is dat deze 

voorzieningen er daadwerkelijk zullen komen. (p.45)

Very Beekhuis (PVV)

Islamitische begraafplaats

Debatpunt Vinden wij als raad dat het eeuwigdurende grafrecht voor iedereen mogelijk moet zijn? 

(p.53)

Very Beekhuis (PVV) Zie het antwoord op technische vraag 2.39.

Erfpacht

Debatpunt De rechter adviseert een korting van 20% te geven voor een bepaalde groep erfpachters 

bij het omzetten van erfpacht naar bloot eigendom. 

(in hoeverre) heeft het college bij het opstellen van deze begroting rekening gehouden met 

deze korting/ lagere opbrengst?

Annemarie van 

Nieuwamerongen (VVD)

Er is tot op heden nog geen inhoudelijke discussie gevoerd over een mogelijke schade/recht 

op korting voor een bepaalde groep erfpachters dus de financiele uitkomst van zo'n 

(gerechtelijke) discussie is nog ongewis.

Debatpunt Eén van de meest belangrijke onderwerpen met een serieuze ontwikkeling die in potentie 

veel inkomsten voor de gemeente kan schelen, die wel zijn ingeboekt

Juliette Rot (DZ) Er zijn erfpachtinkomsten ingeboekt in de begroting, o.b.v. de historische gegevens, die de 

komende jaren oplopen vanwege de aflopende tijdvakken. 

Gemeentelijk vastgoed klimaatneutraal

Debatpunt “Hiermee sorteren we erop voor op de doelstellingen van Zaanstad om in 2040 

klimaatneutraal te zijn voor een deel van het gemeentelijk vastgoed, [..]”

We gaan ervanuit dat daar nog een erratum over komt? Klimaatneutraal word je niet als je 

een deel van je vastgoed niet klimaatneutraal maakt. 

Stella Pieterson (PvdD) Op basis van de tekst in de begroting snappen we de vraag. De doelstelling van Zaanstad is 

het eigen vastgoed van Zaanstad in 2040 klimaatneutraal te hebben. Voor een deel van het 

vastgoed is dit mogelijk. Voor het andere deel van het vastgoed doen we de komende jaren 

onderzoek naar de mogelijkheden, waarover wij u periodiek informeren.

Gladheidsbestrijding

Debatpunt De bezuiniging van €168.000 op gladheidsbestrijding. Het verleden heeft geleerd dat een 

dergelijk relatief kleine bezuiniging opeen belangrijke taak, een grote investering op 

langere termijn nodig had, om weer op het niveau van voor de bezuiniging te krijgen;

Juliette Rot (DZ) Er is geen sprake van wijziging van het beleid of de uitvoering van de gladheidsbestrijding. 

Er is geen sprake van een ander niveau. Als het glad is, wordt de gladheid bestreden zoals 

gebruikelijk. De maatregel zoals deze in de begroting is genomen, is een puur financieel 

technische maatregel om scherper (realistischer) te begroten, op basis van de ervaringen 

van afgelopen winters. Als het een strenge winter is, lopen we een risico om het budget te 

overschrijden, maar dit achten wij een aanvaardbaar risico. 

Jeugdhulp en jeugdzorg

Programma 4 – gezondheid - de gezonde gemeente
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Debatpunt Financiën binnen de perken te houden: Stelselwijziging(wetswijziging) voorbereiden en 

lobby inzetten. Dit is een lang traject, dus ook samen zoeken naar maatregelen om 

instroom te beperken, doorstroom te bevorderen en strenge regels om wildgroei van 

aanbieders te voorkomen, ook bij programma 4. Vraag: zien andere fracties en het college 

ook mogelijkheden om de discussie voor een stelselwijziging te voeren? Om de grip qua 

financien op het sociale domein weer terug te pakken?

Marianne de Boer (Groep 

de Boer)

Er zijn verschillende debatpunten over de jeugdzorg ingediend. Wij delen met u de zorgen 

over de houdbaarheid van het jeugdstelsel. Het is zorgwekkend dat steeds meer jongeren 

afhankelijk worden van jeugdhulp. In 2000 gold dit voor 1 op de 27 jongeren, in 2024 is dit 

gestegen naar 1 op de 7. Helaas is er geen zicht op een ommekeer van deze trend. Het is 

voor veel kinderen en jongeren positief dat we de benodigde zorg, waarvan de professionals 

vinden dat het nodig is, kunnen leveren. Dit brengt echter ook aanzienlijke financiële 

uitdagingen met zich mee voor de gemeenten. 

Samen met onder andere de Rijksoverheid hebben we daarom de Hervormingsagenda 

Jeugd vastgesteld. We zetten ons volledig in voor de uitvoering hiervan. Voorbeelden 

hiervan zijn de inzet van de praktijkondersteuners bij de huisarts, de gezinsgerichte aanpak 

van het jeugd- en wijkteam, de netwerkbijeenkomsten in het voorveld of de Zaanse OKO 

aanpak. Ook besteden we meer aandacht aan het tegengaan van oneigenlijk gebruik en 

voorkomen van fraude door zorgaanbieders. We zijn echter ook afhankelijk van de 

Rijksoverheid. Eind januari 2025 brengt de onafhankelijke deskundigencommissie een 

zwaarwegend advies uit over de voortgang van de Hervormingsagenda en ontwikkeling van 

de uitgaven. De VNG zet  in de lobby in op compensatie voor de tekorten in 2023 en 2024. 

Hierbij wordt benadrukt dat gemeenten zich aan de verplichtingen uit de Hervormingsagenda 

hebben gehouden. 

 

We beseffen steeds meer dat we ook buiten het jeugdstelsel moeten kijken, zoals het 

versterken van bestaans- en woonzekerheid en de samenwerking met het onderwijs. 

Daarom werken we aan een Bestuursopdracht Jeugd, waarover ik de raad begin 2025 zal 

informeren. Ik ga daarnaast graag in gesprek met de raad om samen het jeugdstelsel beter 

te begrijpen en te kijken wat we in de Zaanse situatie kunnen verbeteren. Sharon Stellaard 

promoveerde in 2023 op een onderzoek naar vijftig jaar hervormingsbeleid in passend 

onderwijs en jeugdzorg. Zij benadrukt in haar proefschrift dat goede beleidsintenties al 

decennialang weinig hebben opgeleverd. We moeten daarom nieuwe manieren vinden om 

het jeugdstelsel te verbeteren, vanuit de uitvoering, door te leren en in partnerschap met 

jongeren en professionals. Er is geen snelle oplossing, niet voor de jongeren, niet voor het 

stelsel en niet voor onze financiën.

Debatpunt Toegankelijk en houdbaar jeugdhulpstelsel: ‘We bouwen een toegankelijk en houdbaar 

jeugdhulpstelsel op.’ Daar kan niemand het mee oneens zijn. Maar wat is een houdbare 

jeugdzorg, hoe gaan we dat stelsel dan inrichten? 

 wat is de visie van het college hierop? 

Menno de Haas (ROSA) zie toelichting bij debatpunt jeugdhulp en jeugdzorg.

Debatpunt Zijn wij als gemeenteraad tevreden over de mate van integratie binnen het huidige 

jeugdzorg preventiebeleid, of zijn er aanvullende stappen nodig om de samenwerking 

tussen betrokken instanties te versterken?

Julie van 't Veer (CDA)

Debatpunt In Zaanstad een brede blik op jeugdzorg: 

We willen dat het college, organisatie en gemeenteraad samen meer gaan sturen op de 

jeugdzorg. Aangezien te veel kinderen in Zaanstad gebruik maken van jeugdhulp. Hiervoor 

komen we met een voorstel, waarbij we het kennisniveau over dit complexe vraagstuk van 

de raad op orde brengen, ons laten inspireren door experts uit het werkveld zodat het 

college ons (nog) vaker om bijvoorbeeld een zienswijze kan vragen en we tevens een 

strategie kunnen bepalen richting het Rijk.

De PvdA wil meer inzetten op de sociale basis, preventie en normaliseren. En wij denken 

dat veel problematiek die uiteindelijk in de jeugdzorg terecht komt,  eigenlijk " thuis" hoort 

bij andere beleidsterreinen. We moeten het kind weer meer centraal zetten.  Hoe kijkt het 

college hiernaar? En hoe denken de andere fracties hierover

Marieke Visser (PvdA) zie toelichting bij debatpunt jeugdhulp en jeugdzorg.
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Debatpunt Er gaat wederom veel extra geld naar Jeugdhulp, tegelijk krijgen we signalen dat de jeugd 

niet altijd de zorg ontvangt waar wij als gemeente wel voor betalen. Gemeenten hebben op 

grond van de Jeugdwet de taak om misbruik en oneigenlijk gebruik van 

jeugdhulpvoorzieningen te bestrijden. Hoe willen wij zorgen dat de jeugd de juiste zorg 

ontvangt en dat wij enkel betalen voor daadwerkelijk geleverde, goede zorg? 

Annemarie van 

Nieuwamerongen (VVD)

Sinds begin dit jaar werkt het meldpunt voor fraude in de zorg en dat levert goede signalen 

op waar we richting aanbieders op acteren. Daarnaast wordt er vanuit naleving onderzoek 

gedaan bij signalen en ontbinden we contracten mocht dat nodig zijn. Het college pleegt hier 

de komende tijd extra inzet op (zero tolerance beleid).

Debatpunt In de Stand van de Jeugdzorg 2024 verzamelt en analyseert de Jeugdautoriteit bestaande 

kennis over het functioneren van het jeugdstelsel en agendeert aandachtspunten voor  de 

sector, voor ons als politiek en bestuur én aan de samenleving in den brede over wat haar 

is opgevallen en welke tendensen en ontwikkelingen zij ziet waaronder aanbieders met 

acute financiële problemen die een bedreiging voor de continuïteit en voor de 

toegankelijkheid van de jeugdzorg zijn. 

(Hoe) willen wij aandachtspunten van de Jeugdautoriteit verankeren in ons beleid en 

daarmee ook ons budget?   

Annemarie van 

Nieuwamerongen (VVD)

zie toelichting bij debatpunt jeugdhulp en jeugdzorg.

Actieplan eiwittransitie

Debatpunt In de technische beantwoording lezen we dat er een startnotitie eiwittransitie komt in 2025. 

Hier willen we de discussie aangaan of er ook financiële middelen voor o.a. capaciteit 

nodig is.

Melchior Mattens (PvdD) Voor de startnotitie zijn geen extra financiële middelen nodig. 

Plekken voor opvang en zorg

Debatpunt We zoeken naar kleinschalige plekken, zowel voor opvang als voor zorg. Beconcureren we 

elkaar niet, kennen we de behoeftes van andere afdelingen binnen de muren van dit huis? 

Is er overleg over combineren van functies in de wijken? (p. 89)

 wat is de visie van het college hierop? 

Menno de Haas (ROSA) In de woonzorgopgave (11-7-2024) hebben wij een aantal projecten beschreven om hier 

meer inzicht en grip op te krijgen. Er wordt gewerkt aan nieuwe integrale processen. 

Daarover is intensief overleg.

Maatschappelijke Diensttijd

Debatpunt Beschouwt de gemeenteraad het voortzetten van de maatschappelijke diensttijd (MDT) na 

2026 als een waardevolle investering in de ontwikkeling van jongeren? Zo ja, hoe kunnen 

we dit initiatief structureel financieren en organiseren?

Julie van 't Veer (CDA) Het is een vraag aan de raad, desondanks wil het college meegeven dat wij het een 

belangrijke ontwikkeling vinden en dat wij dit via een brief onder aandacht van de minister 

van OCW hebben gebracht om dit beleid te continueren.

Visie vernieuwde aanpak samenhangend jongerenwerk

Debatpunt In 2021 is een een visie geschreven op jongerenwerk in Zaanstad in samenwerking met 

het werkveld. Wij horen graag van het college hoe het staat met de uitvoering? 

Uit de beantwoording van onze technische vragen komt naar onze mening naar voren dat 

dit nog onvoldoende aandacht heeft gehad de afgelopen jaren. Wat gaat het college doen 

om dit te verbeteren? En hoe kijken de andere fracties hiernaar?

Marieke Visser (PvdA)

Jeugdhulp en Sociale wijkteams

Debatpunt Het sociaal domein, meer specifiek de jeugdzorg en sociale wijkteams en hoe we meer 

financieel gezien meer ‘in control’ kunnenkomen als gemeente;

Maikel Kat (DZ) zie toelichting bij debatpunt jeugdhulp en jeugdzorg.


